
Rikard N. Franičevič: 

Zetska banovinska sekcija 
sva sredstva da se i ovi učitelji učlane, pa ako 
nije u tome uspjela nije njezina krivnja. 

Sva su sreska društva tokom godine in
tenzivno radila, održavala su broj ne sastanke, 
ukoliko su to terenske i vremenske prilike ilo
zvoljavale. Na tim svojim sastancima nastav
niei su radili na svom stručnom usavršavanju: 
čitani su temati iz pedagoške teorije i prakse 
u vezi sa savremenim pokretima u vaspitanju 
i napretku škole i držana praktična predava
nja, koja tangiraju š.volski i učiteljski život. 
Svi su članovi društava aktivno učestvovali u 
radu i pokazali puno smisla, volje i znanja u 
svim pitanj ima, koja su se raspravljala. Iz iz
veštja sreskih društava vidi se da su nastav
niei, članovi društava, radili i na kulturnom, 
prosvjetnom, ekonomskom, socijalnom i 
zdravstvenom podizanju naroda u svojim 
krajevima: osnivanjem sokolskih četa, raznih 
zdravstvenih i privrednih zadruga, održava
njem analfabetskih tečajeva i t. d. 

U toku godine Upravni odbor održao je 
10 sjedniea, na kojima su se raspravljala razna 
pitanja, koja su tangirala pojedince, sreska 
društva ili čitavo učiteljstvo. Članovi Uprav
nog odbora, koji stanuju na Cetinju skoro 
svaki dan su se dogovarali i sporazumjevali o 
svom radu. Nadzorni odbor sastao se je 6 pu
ta na sjednicu i pregledao rad Upravnog od
bora i stanje blagajne. Na svim sjednicama 
obaju odbora vladala je jednodušnost i puna 
saglasnost medu članovima. 

Uprava sekcije bila je u stalnom kontaktu 
sa Glavnim odborom u pogledu zaštitc svojih 
članova, te je Glavni odbor uvijek izlazio 
ususrct sekciji uspješno intervenirajuči kod 
nadležnih vlasti, bilo da je traženje poticalo 
od pojedinca ili sreskih društava. Uprava sek
cije je mnogo puta usmeno i pismeno inter
venirala kod nadležnih prosvjetnih vlasti u 
banovini u korist svojih članova. Prosvjetne 
vlasti svakom prilikom i u svakom slučaju iz
lazile su nam ususret i uvijek pokazivale do
bru volju da se opravdanim učiteljskim želja
ma i traženjima udovolji, ukoliko je to bilo u 
njihovoj vlasti. 

Ovogodišnja treča glavna godišnja skup
ština JUU sekcije za zetsku banovinu držana 
je dne 9. i 10. jula na Cetinju. Iz štampanog 
izveštaja o radu upravnog i nadzornog odbora 
za g. 1932/33 vidi se, da je u zetskoj banovini 
učiteljstvo organizovano u 26 školskih srezo
va, dok u 5 školskih srezova učitelji se nijesu 
organizovali, ukoliko nijesu pojedinci pristu
pili u članstvo susjednih sreskih učit. društa
va. Ukupno je organizovano u ovoj banovini 
1190 učitelja. Jednu godinu ranije bilo je 21 
sresko učit. društvo sa 1067 članova. Dakle je 
zadnje godine bilo organizovano više 5 dru
štava i 123 učitelja. Najviše članova ima učit. 
društvo sreza dubrovačkoga, koje broji 143 
člana. U ovoj banovini ima još otprilike oko 
200 učitelja, koji nijesu organizovani. Sekcij
ska uprava je živo nastojala i upotrebila je 


